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5 منهای فوتبال

علیرضا نادی:

نظر من جذب مربی خارجی است

کاپیتان سابق تیم ملی والیبال ایران در پاسخ به این سؤال که کمیته فنی 
فدراسیون والیبال در انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال نقش دارد، گفت: 
جلســه خوبــی برگــزار شــد. مــا دومیــن بار اســت که در این جلســه شــرکت 
می کنیــم. نــام گزینه هایــی کــه بــا آنهــا مذاکــره شــده بــود، مطرح شــد. من 
بــه شــخصه نظــرم روی جــذب مربی خارجی خوب اســت که بــرای المپیک 

۲۰۲۸ برنامه ریــزی کنیم.

محمدرضا داورزنی:

سعید می تواند گزینه ای در لیست مربیان باشد

محمدرضا داورزنی گفت: من در صحبت با سعید، گفتم خانواده والیبال دوست 
دارد به عنوان بازیکن اثرگذار به تیم کمک کنی. سعید حرفش این بود که من 
به سن ۴۰ سالگی می رسم و حالا باید جوان ترها بازی کنند و تجربه اندوزی. 
دوست دارم جور دیگری به تیم کمک کنم. من حالا درباره مربیگری مطالعه 
می کنم و ذهنم را به این طرف برده ام. ما وقتی ارزیابی کردیم و بازخورد گرفتیم، 

متوجه شدیم سعید می تواند گزینه ای در لیست مربیان باشد.

پیمان اکبری:

داور اعصاب مان را خراب کرد

پیمان اکبری، ســرمربی تیم والیبال پیکان تهران در پایان مســابقه تیمش 
مقابل پاس گرگان که با شکســت تیمش همراه شــد، اظهار داشــت: بازی 
زیبایــی بــود و بــه تیم خــوب پاس گرگان و کادر فنی شــان تبریــک می گویم. 
بــازی ســخت و پرفشــاری بــود ولــی در یــک ســری از امتیازات مشــکلاتی از 
لحــاظ داوری وجــود داشــت کــه اعصــاب بازیکنان پیــکان را خراب و فشــار 

روحــی به تیــم وارد کرد.

 سعید معروف چگونه گزینه  
سرمربیگری تیم ملی والیبال شد؟

پشت پرده یک انتخاب

 سرمربی ایتالیایی 
برای تیم ملی والیبال کارآمدتر است

محمدکاظم: سعید 
باید با کادر قوی بیاید

این روزها بحث انتخابی سرمربی 
تیم ملی حسابی بالا گرفته است. 
کاندیداتوری سعید معروف برای 
و  فق  ا مو ملی  تیم  بیگری  سرمر
مخالفانی دارد. بعضی این انتخاب را 
سرمایه سوزی می دانند، اما بعضی 
دیگر نه، به شرط اینکه با کادر قوی و 
برنامه بلندمدت بیاید. هرچند مربی 

ایتالیایی را کارآمدتر می دانند.

سعید معروف چهره 
بین المللی است

محمد محمدکاظم، سرمربی تیم 
مس رفسنجان و ملی پوش سابق 
والیبال ایران سعید معروف را گزینه 
خوبی برای سرمربیگری تیم ملی 
می داند، به شرط داشتن برنامه 
بلندمدت: »من با اخباری که از جلسه 
کمیته فنی شنیدم، متوجه شدم چند 
مربی تاپ دنیا به پیشنهاد فدراسیون 
والیبال پاسخ منفی داده اند و بعضی 
از آنها هم قرارداد باشگاهی دارند. 
با این شرایط به نظرم هیچ ایرادی 
ندارد که  سعید معروف سرمربی 
تیم ملی باشد. او اصلاً نمی سوزد. چرا 
که سعید معروف چهره بین المللی 
است. البته اگر قرار باشد سرمربی 
تیم ملی شود، باید با کادر فنی قوی و 
برنامه بلندمدت بیاید. چرا که صرفاً 
آوردن سعید معروف برای اینکه تیم را 
به المپیک ببرد، بعید می دانم سعید 

قبول کند.«

نباید آینده را از دست بدهیم
به نظر او فدراسیون از حالا باید 
برای المپیک 2028 برنامه ریزی 
کند: »البته که انسان با امید زندگی 
می کند، اما شانس تیم 
ل  لیبا ا و ملی 
یران  ا

برای صعود به المپیک پاریس خیلی 
کم شده و اگر قرار به برنامه ریزی 
باشد، فدراسیون بیشتر باید روی 
المپیک بعدی برنامه ریزی کند و لیگ 
ملت ها و دوره بعد قهرمانی جهانی. 
لبته نباید تلاش برای تصاحب  ا
سهمیه المپیک 2024 پاریس را 
فراموش کنیم، اما آینده را هم نباید از 
دست بدهیم. به هر حال حداقل 2-3 
سال زمان می برد تا تیم به آمادگی 
و سطح بالاتر برسد. نباید مربی را 
بیاوریم که چهارماه برای المپیک 
2024 کار کند و بعد هم خداحافظ، 
بلکه به هرمربی که می آوریم باید 
زمان بدهیم. تیم ملی باید کادر 
قوی داشته باشد و حتی اگر سعید 
هم سرمربی نشد، سرمربی تاپ و 

خوبی انتخاب شود.«

 مربی ایتالیایی 
پیشنهاد من است

محمدکاظم مربی ایتالیایی را برای 
تیم ملی مناسب می داند: »ولادیمیر 
آلکنو شناخت خوبی از والیبال ایران 
و سبک بازی ما دارد، اما پیشنهاد 
من مربی ایتالیایی است. چرا که 
ایتالیایی ها نظم و دیسیپلین خاصی 
دارند و با شرایط بازیکنان و مجموعه 
فدراسیون ما برای کار در تیم ملی 

کارآمدتر است.«

مردم صبورتر باشند
ملی پوش سابق والیبال ایران البته به 
مردم هم توصیه می کند تا صبورتر 
باشند: »قطعاً ما ایرانی ها نتیجه گرا 
هستیم، در حالی که باید صبورتر 
باشیم و به هر مربی که روی نیمکت 
تیم ملی می نشیند، فرصت دهیم و 
همه خواسته هایش را فراهم کنیم 
تا راه برای موفقیت تیم هموارشود.«

برای شکست شهداب 
هم قسم شدیم

تیم والیبال مس رفسنجان، هفته 
سوم لیگ برتر در خانه اش، شهداب 
یزد مدعی قهرمانی را با باخت بدرقه 
کرد. محمد محمدکاظم سرمربی 
این فصل مسی ها پیروزی تیمش 
را به همدلی بازیکنان ربط می دهد: 
»هفته دوم برای ما یکسری 
اتفاقات افتاد، مشکل پروازی 

به مشهد داشتیم و بعد هم 
مقابل نیان الکترونیک 

ز  ا بعد   ، ختیم با
بچه ها  با  ن  آ
یم  کرد صحبت 
و با هم، هم قسم 

تا در هفته  شدیم 
سوم و مقابل شهداب یزد، 
بهترین کیفیت بازی تیم را به 
نمایش بگذاریم. به نمایش 

گذاشتیم و 3- یک بردیم.«

روز فوق العاده ما بود

سرمربی مس رفسنجان معتقد 
است تیمش در بازی با شهداب یزد 
همه جوره خوب کار کرد: »بازیکنان 
ما اول با سرویس های هدفمند و 
بعد هم با مهار بلندزن ها،  قدرت 
شهداب را از کار انداختند. البته 
شهداب یزد هم بازیکنان بزرگی 
دارد و مسافتی را با اتوبوس به 
رفسنجان آمده بودند و البته بعضی 
از آنها مصدومیت های ریزی هم 
داشتند و همین مسأله بازی را 
برایشان سخت کرد. آن روز در 
واقع، تیمم در همه پست ها روز 
فوق العاده ای داشت. همه دست 
به دست هم دادیم تا برنده بازی 

باشیم.«

به بازیکنان جوان بهای 
بیشتری بدهیم

محمدکاظم اعتقاد دارد هنوز تیم ها 
آماده نیستند: »در نبود دو، سه 
چهره  تأثیرگذار در لیگ و تقسیم 
بازیکنان، تیم ها به هم نزدیک 
هستند و به همین دلیل هیچ 
بازی قابل پیش بینی نیست. شاید 
تیم ها از 9-8 بازی بعد جا می افتند 
و بازی ها قشنگ تر می شود. قطعاً 
بازیکنان جوان خیلی خوبی هم 
داشتیم و داریم و اگر مربیان تیم ها 
بهای بیشتری به آنها بدهند، شک 
نکنید برای کمک به تیم ملی ساخته 

می شوند.«
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ســال آینــده اهمیــت زیــادی برای 
والیبال ایران دارد. پس از عملکرد 
ضعیــف تیــم ملــی در مســابقات 
انتخابــی المپیــک و پیش از آن در 
لیــگ ملت هــا، شــانس ایــن تیــم 
بــرای صعود به المپیک پاریس به 
پایین ترین حد خود رســیده و تنها 
شــانس باقیمانده کســب حداقل 
۱0 پیــروزی در لیــگ ملت هــای 

ســال آینده اســت.
این موضوع باعث شد فدراسیون 
والیبــال تمام تلاش خــود را به کار 
بگیــرد تــا بهتریــن تصمیــم بــرای 
هدایــت تیــم ملــی اتخــاذ شــود. 
بــر اســاس همیــن سیاســت نــام 
مربیــان مطرحی همچــون هینن، 
پیاتــزا، بلنجینی و حتی آلکنو برای 
هدایــت ایــن تیــم مطرح شــد. در 
کنار اســامی این مربیــان خارجی، 
پیمان اکبری و سعید معروف هم 
گزینه هــای ایرانــی ســرمربیگری 
تیــم ملــی هســتند. کمتــر کســی 
توقع داشــت معروف که تا همین 
فصــل پیــش بــه صــورت حرفه ای 
والیبــال بــازی می کــرد یکــی از 
گزینه های نشســتن روی نیمکت 

تیــم ملی باشــد.
در ایــن خصــوص گمانه زنی هــای 
زیــادی صــورت گرفــت و حتــی 
برخی عنوان کردند که فدراسیون 
والیبــال قصــد دارد از نــام ســعید 
معــروف اســتفاده ابــزاری کنــد اما 
واقعیــت ماجــرا چیز دیگریســت.

ینکــه  ا ز  ا پــس 

بهــروز عطایــی از هدایــت تیــم 
ملــی والیبــال کنــار رفت بســیاری 
از مــردم و حتــی اهالــی والیبــال 
خواهان بازگشــت ســعید معروف 
بــه تیــم ملی شــدند؛ چــرا که یکی 
از مهم تریــن ضعف های تیم ملی 
در دو سال اخیر پست پاسور بود. 
معروف در واکنش به درخواســت 
فدراســیون والیبال برای بازگشت 
بــه تیــم ملــی عنــوان کــرد دیگــر 
قصــد نــدارد بــه صــورت حرفــه ای 
بــازی کنــد امــا می تواند بــه عنوان 
مربــی بــه ایــن تیــم کمــک کنــد؛ 
موضوعــی کــه حتــی داورزنــی هم 
در گفت وگــو با ایران ورزشــی آن را 
تأیید کرد؛ »در صحبت با ســعید، 
گفتــم خانــواده والیبــال دوســت 
دارد بــه  عنوان بازیکــن اثرگذار به 
تیــم کمــک کنــی. ســعید حرفش 
ایــن بــود که حــالا بایــد جوان ترها 
نــدوزی.  بــازی کننــد و تجربه ا
دوســت دارم جــور دیگــری بــه 
تیــم کمــک کنــم. من حــالا درباره 
مربیگــری مطالعــه و برنامه ریــزی 
می کنــم و ذهنــم را بــه ایــن طــرف 
بــرده ام. ما وقتــی ارزیابی کردیم و 
بازخــورد گرفتیــم، متوجه شــدیم 
نــد گزینــه ای در  ســعید می توا

لیســت مربیــان باشــد.«
طــرف دیگــر ماجــرا هــم کــه بــه 
مربیــان خارجــی مربوط می شــود 
شــرایط پیچیــده ای پیــدا کــرده 
اســت. گزینه هایی که فدراسیون 
والیبال روی آنها نظر مســاعدتری 
نســبت بــه ســایر مربیــان خارجی 
دارد بلنجینــی و پیاتــزا هســتند؛ 

گــر بــا  نــی کــه ا مربیا
فدراســیون 

والیبــال بــه توافق برســند هم تنها 
دو هفتــه پیــش از لیــگ ملت هــا 
می تواننــد هدایت تیــم ملی ایران 
را بــر عهــده بگیرنــد و در این مدت 
نمی تــوان هیــچ  کار فنــی بــا ایــن 
تیــم کرد و تنهــا باید بازیکنان را به 
لحاظ روحی آماده کرد که معروف 
با توجه به ســابقه و محبوبیتی که 
میــان بازیکنــان دارد، می توانــد 
ایــن کار را بهتــر از مربیــان خارجی 
انجــام دهــد. ضمن اینکه ســابقه 
حضــور آلکنــو در ایران نشــان داد 
مربیــان خارجی هــر چقدر هم که 
دارای رزومــه پررنگــی باشــند در 
کوتاه مــدت نمی توانند کار خاصی 

انجــام دهنــد.
همچنین معــروف به لحاظ وجهه 
بین المللــی چیزی کمتر از مربیان 
بــزرگ دنیا ندارد و این شــخصیت 
کاریزماتیــک او می توانــد به ســود 
والیبــال ایــران باشــد و بــر همیــن 
اساس بوده که فدراسیون جهانی 
اســطوره زنــده دنیــا را بــه معــروف 
لقــب داده اســت. از طرفی اگر در 
نهایت معروف به عنوان سرمربی 
تیــم ملــی انتخــاب شــود همــه 
دســتیارانش خارجــی خواهنــد 
بــود و مربیــان مطرحــی در کادر او 

حضــور پیــدا خواهنــد کرد.
بــا توجــه بــه ایــن شــرایط بــه نظــر 
می رســد فدراســیون والیبال همه 
ایــن مــوارد را در تصمیــم نهایــی 
خــود بــرای انتخــاب ســرمربی 
تیــم ملــی لحــاظ خواهــد کــرد؛ 
پــروژه ای کــه پرریســک ترین و 
بزرگ ترین تصمیــم تاریخ والیبال 
ایران محســوب می شــود و شــاید 
باعــث شــود تیــم ملــی تــا 
ی  غــه ا غد د ل ها  ســا
بــرای هدایــت خود 
نداشــته باشــد.

  مهری رنجبر
  روزنامه نگار

 zگفت وگو
آرش عبدی
   روزنامه نگار

 zگزارش

مینا فتحی درگذشت
مینا فتحی بازیکن و مربی اسبق 
تیم ملی والیبال زنان ایران با سابقه 
حضور در سه دوره بازی های 
آسیایی، دیروز درگذشت. او با 
دکترای تربیت بدنی، استاد تربیت 
بدنی دانشگاه خوارزمی بود. از 
سال ۱344 تا ۱3۵۵ بازیکن تیم 
ملی والیبال ایران بود و در 3 دوره 
بازی های آسیایی شرکت کرد که 
در ششمین دوره این بازی ها به 
همراه تیم ملی والیبال زنان ایران 
در سال ۱966 روی سکوی سوم 
ایستاد. فتحی از سال ۱3۵0 برای 
2۵ سال در تیم های باشگاهی 
و ملی والیبال مربیگری کرد. او 
در مسابقات قهرمانی آسیای 
200۷ و همبستگی کشورهای 
و   ۱ 3۷ ۱ ی  ل ها سا می  سلا ا
بازی های همبستگی دانشجویان 
کشورهای اسلامی سال ۱3۷3 
به میزبانی تهران با تیم ملی 
دانشجویان زنان ایران سوم شد 
وبا تیم هما قهرمان لیگ یک زنان 
ایران. مینا فتحی پیشکسوت، 
بازیکن و مربی اسبق تیم ملی، 

دیروز دعوت حق را لبیک گفت.

سپاهان با کامبک 
صدرنشین ماند

فولاد مبارکه سپاهان با کامبک 
درهفته دوم لیگ برتر والیبال 
زنان صدرنشین ماند. در این هفته 
سه بازی در تهران و اصفهان برگزار 
شد که تیم های  هوران یزد، فولاد 
مبارکه سپاهان و سایپا تهران 
برنده بازی بودند. تیم پیکان 
تهران این هفته هم نتیجه ای جز 
باخت عایدش نشد. تیم پدیده 
بلوری زاده در بازی خانگی با نتیجه 
2 مقابل هوران یزد باخت.  -3
فولاد مبارکه سپاهان در حالی که 
ست اول و دوم را با امتیازات 2۵ 
- 23 و 2۵ – ۱۵ باخت، با کامبک 
از ست سوم، با امتیازات 2۵ - 20، 
2۵ - 20 و ۱۵ – ۱2 برد تا با ۵ امتیاز 
صدرنشین بماند. تیم ذوب آهن 
اصفهان هم دیروز با باخت خانگی  
3- صفر مقابل سایپا، دومین 
باخت در کارنامه اش ثبت شد 
و سایپا هم با این 3 امتیاز از ته 

جدول نجات پیدا کرد.

ایرلند اولین حریف 
هاکی روی یخ زنان

مسابقات کاپ جهانی هاکی روی 
یخ بانوان روزهای ۱۵ تا ۱8 آبان 
در لهستان با حضور کشورهای 
ایرلند، کلمبیا و آرژانتین برگزار 
می شود. تیم ملی هاکی روی 
یخ بانوان کشورمان با ترکیب 
20 بازیکن فاطمه اسماعیلی، 
مژگان شاهسوند، دیانا فرزام نیا، 
حدیثه پورهاشمی، یگانه بهرامی، 
سارینا خسروی، درسا رحمانی، 
عسل حیدری، زهرا رضایی، دیبا 
فرزام نیا، نیلوفر عسگری، هدیه 
آقایی، شبنم عرب، اعظم سنایی، 
حدیث خلج، نگار خرم، الهام 
مدیردهقان، نگار ارجمند، آرزو 
ایزدی و زهرا قاسمی پنجشنبه 
شب عازم مسابقات کاپ توسعه 

جهانی در کشور لهستان شد.
این رویداد بین کشورهای عضو 
فدراسیون بین المللی هاکی روی 
یخ است که از پنج قاره در شرف 
پیوستن به دیویژن های جهانی 
این رشته ورزشی هستند. تیم 
ملی کشورمان هم در نخستین 
حضور بین المللی نایب قهرمان 
آسیا شد. این تیم در اولین گام 
روز دوشنبه ۱۵ آبان ساعت ۱8:00 
به مصاف ایرلند می رود. فردای 
آن روز با آرژانتین بازی می کند 
و چهارشنبه ۱۷ آبان به مصاف 
کلمبیا می رود. تیم ملی هاکی روی 
یخ بانوان پس از این مسابقات، 
عازم رقابت های آسیایی خواهد 
شد که در فروردین ماه برگزار 
یندگان  می شود. همچنین نما
کشورمان در پایان سال ۱403 در 
بازی های زمستانی هاربن چین 

شرکت خواهند کرد.


